
Rada BOA.0002.2.11.2023 

RADA MIEJSKA PNIEWY 

  

PROTOKÓŁ NR LXI/23 

z LXI sesji Rady Miejskiej Pniewy,  

odbytej w dniu 20 grudnia 2023 r.  

w Bibliotece Publicznej Centrum Kultury Pniewy ul. Wolności 6  

  

LXI sesję Rady Miejskiej Pniewy rozpoczęto w dniu 20 grudnia 2023 r.  

o godz. 15.30 i zakończono w dniu 20 grudnia 2023 r. o godz. 19.10. 

  

Na ogólna liczbę 15 radnych, w sesji uczestniczyło 15 radnych. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

  

Spoza Rady w sesji uczestniczyli: 

1. Burmistrz Gminy – Jarosław Przewoźny 

2. Radna Powiatu Szamotulskiego – Bernadeta Markiewicz 

3. Skarbnik Gminy – Elżbieta Bandurowicz 

4. Sekretarz Gminy – Justyna Chamczyk 

5. Pracownicy Urzędu Miejskiego Pniewy  

6. Kierownicy Gminnych Jednostek Organizacyjnych 

7. Sołtysi Gminy Pniewy 

8. Mieszkańcy 

Lista obecności gości stanowi załącznik 2 do niniejszego protokołu  

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z LX sesji. 

4. Przyjęcie porządku obrad.  

5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

7. Informacja o przyjętych wnioskach komisji w okresie międzysesyjnym. 



8. Sprawozdania Przewodniczących komisji stałych Rady Miejskiej z działalność za 

rok 2023: 

1) Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

2) Komisji Budżetu i Finansów, 

3) Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych, 

4) Komisji Rozwoju Gospodarczego. 

9. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały budżetowej na rok 2023. (druk 494/23) 

10. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Pniewy na lata 2023 – 2032. (druk 495/23) 

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z 

upływem roku budżetowego 2023. (druk 496/23) 

12. Przedstawienie projektu uchwały budżetowej na rok 2024 wraz z autopoprawkami 

oraz uzasadnieniem.                              

13. Przedstawienie opinii komisji stałych oraz wniosków radnych. 

14. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu.  

15. Przedstawienie stanowiska Burmistrza w sprawie opinii komisji stałych oraz opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej   

w Poznaniu. 

16. Dyskusja nad wniesionymi autopoprawkami i ich przegłosowanie. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pniewy na 

lata 2024-2032.(druk 497/23) 

18. Podjęcie uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2024. (druk 498/23) 

19. Podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2024.(druk 

499/23)  

20. Przedstawienie planów pracy Rady Miejskiej i komisji stałych Rady na rok 2024. 

21. Interpelacje i zapytania radnych. 

22. Wolne wnioski i informacje. 

23. Zakończenie. 

 

 

1. Otwarcie sesji 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pniewy Krzysztof Matuszak dokonał otwarcia LXI 

sesji, witając radnych Rady Miejskiej, Burmistrza Gminy Pniewy Jarosława 

Przewoźnego, obecnych na sali obrad oraz wszystkich obserwujących obrady online. 



Przewodniczący poinformował zgodnie z wymogami RODO, że obrady Rady 

Miejskiej Pniewy są transmitowane na żywo i utrwalane. Szczegółowe informacje  

i nagrania dostępne są na stronie internetowej Urzędu Miejskiego i w Biuletynie 

Informacji Publicznej. Jednocześnie przypomniał, że wszelkie wystąpienia  

i wypowiedzi poszczególnych osób muszą być zgodne z obowiązującymi przepisami 

dotyczącymi ochrony danych osobowych.  

Ponadto poinformował, że zgodnie z przepisami ustawy o dostępności cyfrowej 

transmisje sesji podlegają transkrypcji.  

W związku z trwającymi działaniami wojennymi na Ukrainie Przewodniczący poprosił 

o uczczenie minutą ciszy ofiar wojny. Następnie złożył gratulacje radnemu 

Przemysławowi Chojanowi jako hodowcy gołębi. 

  

2.    Stwierdzenie prawomocności obrad 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pniewy Krzysztof Matuszak zwrócił się do radnych  

o potwierdzenie obecności w systemie eSesja. Na tej podstawie stwierdził, że na 

ogólną liczbę 15 radnych – w sesji potwierdziło obecność 14, co wobec ustawowego 

składu Rady stanowi kworum umożliwiające kontynuację obrad jak i podejmowanie 

prawomocnych uchwał (nieobecni radni: Mateusz Kajzderski). 

  

3.    Przyjęcie protokołu z LX sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Matuszak poinformował, że protokół z sesji 

został przesłany radnym elektronicznie oraz był dostępny w formie analogowej  

w Biurze Rady. Zapytał, czy Rada przyjmuje protokół bez czytania, bądź zgłasza  

w tym przedmiocie uwagi? 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu z LX sesji. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 



Przemysław Chojan, Zbigniew Drgas, Szymon Krawczyk, Krzysztof Matuszak, Jacek 

Piechocki, Paweł Prętki, Janusz Ratajczak, Jacek Siminiak, Eugeniusz Skubiszyński, 

Teresa Smorawska, Zdzisław Sobczyński, Lech Stępień, Marek Wendt, Jolanta 

Wiśniewska 

NIEOBECNI (1) 

Mateusz Kajzderski 

 

4. Przyjęcie porządku obrad 

Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Matuszak stwierdził, że nie wpłynął 

pisemny wniosek dotyczący porządku obrad. 

 

O godz. 15.37 na sesję przybył radny Mateusz Kajzderski – skład Rady – 15 osób.  

 

5.    Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  

w okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Matuszak odczytał informację o 

działaniach w okresie międzysesyjnym. 

Informacja Przewodniczącego Rady stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

  

6.    Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

Burmistrz Gminy Pniewy Jarosław Przewoźny przedstawił sprawozdanie z 

działalności w okresie międzysesyjnym od dnia 30 listopada do 20 grudnia 2023 r. - 

zgodnie z załącznikiem nr 4 do niniejszego protokołu.  

 

W odniesieniu do informacji pytania złożyli: 

Radny Marek Wendt w kwestii budowy ul. Kościerskiej i terminu oddania do użytku. 

Radny Jacek Siminiak w odniesieniu do informacji o remoncie drogi do Podpniewek 

zapytał o ścieżkę rowerową. 

Radna Jolanta Wiśniewska o remont drogi w Nojewie. 

 

Odpowiedzi udzielił Burmistrz Gminy Pniewy Jarosław Przewoźny. 

Ponadto Radny Sławomir Chamczyk odniósł się do zapytania radnej Jolanty 

Wiśniewskiej. Szerszych informacji udzielił w wolnych głosach. 

 



7. Informacja o przyjętych wnioskach komisji w okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Matuszak stwierdził, że nie złożono na 

piśmie żadnych wniosków. 

 

8. Sprawozdania Przewodniczących komisji stałych Rady Miejskiej  

z działalności: 

 

1) Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

Przewodniczący Komisji Przemysław Chojan przedstawił sprawozdanie zgodnie 

z załącznikiem nr 5 do niniejszego protokołu.  

 

2) Komisji Budżetu i Finansów, 

Przewodnicząca Komisji Teresa Smorawska przedstawiła sprawozdanie 

zgodnie z załącznikiem nr 6 do niniejszego protokołu.  

 

3) Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych, 

Przewodniczący Komisji Mateusz Kajzderski przedstawił sprawozdanie zgodnie 

z załącznikiem nr 7 do niniejszego protokołu.  

 

4) Komisji Rozwoju Gospodarczego. 

Przewodniczący Komisji Lech Stępień przedstawił sprawozdanie zgodnie z 

załącznikiem nr 8 do niniejszego protokołu.  

 

O godz. 16.21 posiedzenie opuścił radny Przemysław Chojan, powrócił o 16.24. 

 

9. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały budżetowej na rok 2023. (druk 494/23)  

Przedmiotowy projekt uchwały przedstawiła zgodnie z treścią Skarbnik Gminy 

Elżbieta Bandurowicz.  

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Teresa Smorawska poinformowała, iż 

Komisja wyraziła pozytywną opinię do przedmiotowego projektu uchwały. 

 

Ze względów technicznych Przewodniczący ogłosił 5. minutową przerwę w obradach. 

Przewodniczący poprosił o sprawdzenie kworum. 



Głosowano w sprawie: 

uchwały o zmianie uchwały budżetowej na rok 2023. (druk 494/23).  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Przemysław Chojan, Zbigniew Drgas, Mateusz Kajzderski, Szymon Krawczyk, 

Krzysztof Matuszak, Jacek Piechocki, Paweł Prętki, Janusz Ratajczak, Jacek 

Siminiak, Eugeniusz Skubiszyński, Teresa Smorawska, Zdzisław Sobczyński, Lech 

Stępień, Marek Wendt, Jolanta Wiśniewska 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Matuszak stwierdził, że Rada Miejska 

podjęła jednogłośnie 

UCHWAŁĘ NR LXI/483/23 

o zmianie uchwały budżetowej na rok 2023 

Uchwała stanowi załącznik 9 do niniejszego protokołu 

 

10. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Pniewy na lata 2023 - 2032. (druk 495/23) 

Przedmiotowy projekt uchwały przedstawiła zgodnie z treścią Skarbnik Gminy 

Elżbieta Bandurowicz.  

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Teresa Smorawska poinformowała, iż 

Komisja wyraziła pozytywną opinię do przedmiotowego projektu uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

uchwały o zmianie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Pniewy na lata 2023 – 2032. (druk 495/23).  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 



Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Przemysław Chojan, Zbigniew Drgas, Mateusz Kajzderski, Szymon Krawczyk, 

Krzysztof Matuszak, Jacek Piechocki, Paweł Prętki, Janusz Ratajczak, Jacek 

Siminiak, Eugeniusz Skubiszyński, Teresa Smorawska, Zdzisław Sobczyński, Lech 

Stępień, Marek Wendt, Jolanta Wiśniewska 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Matuszak stwierdził, że Rada Miejska 

podjęła jednogłośnie 

UCHWAŁĘ NR LXI/484/23 

o zmianie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Pniewy na lata 2023 – 2032 

Uchwała stanowi załącznik 10 do niniejszego protokołu 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie 

wygasają z upływem roku budżetowego 2023. (druk 496/23)  

Projekt uchwały przedstawiła zgodnie z treścią uzasadnienia Skarbnik Elżbieta 

Bandurowicz. 

 

Burmistrz odniósł się do remontu ul. Kościerskiej. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Teresa Smorawska poinformowała, iż 

Komisja wyraziła pozytywną opinię do przedmiotowego projektu uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego 2023. (druk 496/23).  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Przemysław Chojan, Zbigniew Drgas, Mateusz Kajzderski, Szymon Krawczyk, 



Krzysztof Matuszak, Jacek Piechocki, Paweł Prętki, Janusz Ratajczak, Jacek 

Siminiak, Eugeniusz Skubiszyński, Teresa Smorawska, Zdzisław Sobczyński, Lech 

Stępień, Marek Wendt, Jolanta Wiśniewska 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Matuszak stwierdził, że Rada Miejska 

podjęła jednogłośnie 

UCHWAŁĘ NR LXI/485/23 

ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego 2023. 

Uchwała stanowi załącznik 11 do niniejszego protokołu 

 

O godz. 16.45 Przewodniczący ogłosił 15 min. Przerwę w obradach 

Po przerwie obrady wznowiono w składzie 14 radnych (nieobecni radni: Szymon 

Krawczyk) 

 

12. Przedstawienie projektu uchwały budżetowej na rok 2024 wraz z 

autopoprawkami oraz uzasadnieniem. 

Burmistrz przedstawił ogólne założenia budżetu. Stwierdził, że projekt budżetu jest 

ambitny i odpowiedzialny. Jest efektem pracy w latach poprzednich, stabilizowania 

wydatków. Przybliżył najważniejsze zadania i cele do zrealizowania. 

 

Skarbnik Gminy Elżbieta Bandurowicz przedstawiła zmiany pomiędzy projektem 

uchwały budżetowej a uchwałą budżetową. 

 

Ryszard Napierała przedstawił najistotniejsze aspekty dot. funduszu sołeckiego. 

 

O godz. 17.44 na posiedzenie przybył radny Szymon Krawczyk. 

 

13. Przedstawienie opinii komisji stałych oraz wniosków radnych. 

Przewodniczący poszczególnych Komisji Rady Miejskiej przedstawili pozytywną 

opinię poszczególnych Komisji w sprawie budżetu na rok 2023 wraz z autopoprawką 

zgodnie z załącznikami nr 12, 13, 14, 15 i 16 do protokołu. 

 

 



14. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu. 

Skarbnik Elżbieta Bandurowicz przedstawiła pozytywne opinie Regionalnej Izby 

Obrachunkowej o projekcie WPF, projekcie budżetu oraz o możliwości sfinansowania 

deficytu zgodnie z załącznikiem  17, 18 i 19 do niniejszego protokołu. 

 

15. Przedstawienie stanowiska Burmistrza w sprawie opinii komisji stałych oraz 

opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu. 

Burmistrz Gminy Pniewy Jarosław Przewoźny podziękował i wyraził zadowolenie z 

wyrażonych opinii. 

 

16. Dyskusja nad wniesionymi autopoprawkami i ich przegłosowanie. 

 

Radny Jacek Piechocki pogratulował złożenia budżetu. Odniósł się do funduszu 

sołeckiego. Uznał, że właśnie w ten sposób to powinno wyglądać.  

 

Radny Mateusz Kajzderski wskazał, że kluczem są dochody, które dają możliwości 

realizacji zadań. 

 

Radna Teresa Smorawska przypomniała, że budżet jest dynamiczny. Podkreśliła 

wpływ środków zewnętrznych na możliwości działań. 

 

Przewodniczący Rady Krzysztof Matuszak zaakcentował aspekt racjonalności 

wydatków. 

 

Głosowano w sprawie: 

autopoprawki do projektu budżetu na rok 2024.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Przemysław Chojan, Zbigniew Drgas, Mateusz Kajzderski, Szymon Krawczyk, 

Krzysztof Matuszak, Jacek Piechocki, Paweł Prętki, Janusz Ratajczak, Jacek 



Siminiak, Eugeniusz Skubiszyński, Teresa Smorawska, Zdzisław Sobczyński, Lech 

Stępień, Marek Wendt, Jolanta Wiśniewska 

 

17. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Pniewy na lata 2024-2032.(druk 497/23, op. K.BiF)Skarbnik 

Skarbnik omówiła oraz przedstawiła zmiany w stosunku do projektu budżetu. 

 

Głosowano w sprawie: 

uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pniewy na lata 2024-

2032.(druk 497/23).  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Przemysław Chojan, Zbigniew Drgas, Mateusz Kajzderski, Szymon Krawczyk, 

Krzysztof Matuszak, Jacek Piechocki, Paweł Prętki, Janusz Ratajczak, Jacek 

Siminiak, Eugeniusz Skubiszyński, Teresa Smorawska, Zdzisław Sobczyński, Lech 

Stępień, Marek Wendt, Jolanta Wiśniewska 

 

 

18. Podjęcie uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2024. (druk 498/23) 

Burmistrz podziękował pani Skarbnik i tym, którzy współpracowali przy tworzeniu 

budżetu. 

 

Głosowano w sprawie: 

uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2024. (druk 498/23).  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 



Przemysław Chojan, Zbigniew Drgas, Mateusz Kajzderski, Szymon Krawczyk, 

Krzysztof Matuszak, Jacek Piechocki, Paweł Prętki, Janusz Ratajczak, Jacek 

Siminiak, Eugeniusz Skubiszyński, Teresa Smorawska, Zdzisław Sobczyński, Lech 

Stępień, Marek Wendt, Jolanta Wiśniewska 

 

19. Podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2024. 

(druk 499/23)  

Plan pracy przedstawił Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Janusz Ratajczak. 

 

Głosowano w sprawie: 

uchwały w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2024. (druk 499/23) .  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Przemysław Chojan, Zbigniew Drgas, Mateusz Kajzderski, Szymon Krawczyk, 

Krzysztof Matuszak, Jacek Piechocki, Paweł Prętki, Janusz Ratajczak, Jacek 

Siminiak, Eugeniusz Skubiszyński, Teresa Smorawska, Zdzisław Sobczyński, Lech 

Stępień, Marek Wendt, Jolanta Wiśniewska 

 

 

20. Przedstawienie planów pracy Rady Miejskiej i komisji stałych Rady na rok 

2024. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Matuszak przedstawił plan pracy Rady 

Miejskiej zgodnie z załącznikiem 20. 

 

Przewodniczący poszczególnych Komisji Rady Miejskiej przedstawili plany pracy 

Komisji zgodnie z załącznikami 21,22,23 i 24 do niniejszego protokołu. 

 

21. Interpelacje i zapytania radnych. 



Radny Marek Wendt złożył pisemnie zapytanie o poradnię psychologiczną w 

Pniewach.  

 

22. Wolne wnioski i informacje. 

Burmistrz odniósł się do zapytania radnego Marka Wendta. Odpowiedź będzie 

udzielona na piśmie zgodnie z ustawą. 

 

Sławomir Chamczyk jako radny powiatowy zabrał głos w sprawie poruszonej przez 

radną Jolantę Wiśniewską. 

 

Mieszkaniec Edward Musiał złożył życzenia świąteczne . Poinformował o swoich 

planach wyborczych. 

 

Burmistrz Jarosław Przewoźny poinformował o wydarzeniach gminnych, zaprosił do 

udziału. Złożył życzenia Wesołych Świąt, Szczęśliwego Nowego Roku i dalszej 

współpracy. 

 

23. Zakończenie. 

Z uwagi na zrealizowanie porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej Pniewy 

Krzysztof Matuszak podziękował uczestnikom za udział i  LXI sesję Rady Miejskiej 

uznał za zakończoną. 

 

Sporządziła            Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

Magda Balcer                                Radny Krzysztof Matuszak  

 


